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Agrarische Natuurvereniging Brabantse Wal (ANV)  
Galmeidijk 35 
4706 KL Roosendaal 
I: www.anvbrabantsewal.nl 
E: info@anvbrabantsewal.nl 
KvK 54052130 
Rabobank: NL83 RABO 0167 8636 57 

 

Conceptverslag van de Algemene Ledenvergadering (ALV) van 8 februari 2024 

Referentie ANV BW24-09 

Aanvangstijd: 19.30u 

Plaats:  Café Partycentrum Koch, Molenstraat 120, 4756 BH Kruisland 

 

N.b.: de presentaties staan op de website. 

 

1) Opening 

De voorzitter, Henk Roefs, opent de vergadering en heet allen van harte welkom.  

Er zijn 12 aanwezigen.  

Er zijn afmeldingen van Monique Oostvogels, Bert van de Riet en  Piet Testers.  

 

2) Mededelingen 

Er zijn geen mededelingen. 

 

3) Verslag van de ALV van 25 januari 2023 (referentie ANV WB23-07)  

Het verslag wordt goedgekeurd na de wijziging bij agendapunt 7 dat niet Bert van de Riet terugtreedt 

als lid van de kascontrolecommissie, maar Eric van der Spelt. En dat niet Eric van der Spelt, maar Bert 

van de Riet over het kalenderjaar 2023 de kascontrole uitvoert, samen met het nieuwe benoemde lid 

Robbert Bogers. 

Er zijn geen vragen “naar aanleiding van”. 

 

4) Jaarverslag 2023 van de secretaris 

Het jaarverslag is vooraf aan de leden toegestuurd en de secretaris, Ad Backx, licht het toe. 

Hij geeft aan dat het College van B&W van Bergen op Zoom wordt benaderd om alsnog wederom 

deel te nemen aan de STILA-subsidieregeling. De andere 3 gemeenten in ons werkgebied nemen al 

deel. Eerdere deelnemers aan de STILA-regeling in Bergen op Zoom betreuren het dat de gemeente 

de deelname niet heeft verlengd. 

Ad onderstreept dat voor het collectief BoerenNatuur Brabant West (eerder ANB West-Brabant) de 

start van de nieuwe GLB-periode met daarbij het afsluiten van nieuwe contracten voor natuurbeheer 

intensief was, ook vooral voor de gebiedscoördinatoren. Uiteindelijk is het succesvol verlopen.    

Het jaarverslag wordt ongewijzigd goedgekeurd. 

 

5) Financieel jaarverslag 2023 en begroting 2024 (zie ook presentatie) 

De penningmeester, Kees van Dijk, licht de jaarcijfers van 2023 toe.  

In verband met het feit dat de ANV subsidie heeft ontvangen van de provincie voor de deelname aan 

de Gebiedsgerichte aanpak (GGA) Brabant heeft het bestuur besloten voor de jaarrekening een 

accountant in te schakelen. Dit heeft geleid tot een jaarrekening  met cijfers exclusief BTW i.p.v. 

inclusief.  

Kees toont de cijfers van de resultatenrekening 2023.  
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Van de RABO Clubsupportactie is € 1.400,-- ontvangen en Kees bedankt de leden die op de ANV 

hebben gestemd. Het is een mooi bedrag.  

Bij de overige opbrengsten is een deel van het bedrag afkomstig van het project Groene Cirkels, bij 

Cosun Beet Company.  

Het bedrag administratie/accountant betreft alleen de kosten voor de accountant.  

Bij Representatie/promotie is het merendeel van de kosten voor de informatieborden die bij 

agrarisch natuurbeheer worden geplaats.  Sjef van de Nieuwelaar stelt voor dat de borden eigendom 

blijven van de ANV en dat de borden alleen bij passende plekken van agrarisch natuurbeheer worden 

geplaatst. De voorzitter ondersteunt zijn voorstel namens het bestuur.    

Kees geeft aan dat de accountant in het eindrapport cijfers presenteert die alleen afwijkend zijn van 

de nu gepresenteerde cijfers, doordat de account bepaalde posten van het 4e kwartaal 2022, i.v.m. 

de BTW-verrekening, meeneemt in de jaarrekening van 2023. De overige cijfers zijn nogmaals 

identiek. 

Kees licht de balans van eind 2023 toe. 

Voordat de leden de jaarrekening al dan niet goedkeurt brengt de kascontrolecommissie verslag van 

de kascontrole uit (agendapunt 6).   

 

6) Verslag kascontrolecommissie en décharge van het bestuur  

Beide leden van de kascontrolecommissie, Bert van de Riet en Robbert Bogers hebben de 

kascontrole uitgevoerd. Robbert brengt mondeling verslag uit van de controle: zij hebben de 

jaarrekening en de boekhouding gecontroleerd, met in acht name van begin- en eindsaldo. De 

boekhouding is zorgvuldig uitgevoerd en de commissie heeft de boekhouding en verslaglegging 

goedgekeurd. De commissie stelt voor het bestuur decharge te verlenen en conform wordt daartoe 

door de leden besloten. De voorzitter bedankt Kees voor zijn inzet als penningmeester en de Bert en 

Robbert voor de uitgevoerde controle.   

Voor de kascontrole over 2024 treedt Bert van de Riet (2x keer uitgevoerd) terug als lid van de 

commissie.  

 

7) Verkiezing van een lid van de Kascontrolecommissie 

Thom Uitdewilligen is bereid lid van de commissie te worden. De vergadering kiest Thom als opvolger 

van  Bert van de Riet en hij voert over 2024 de kascontrole samen uit met Robbert Bogers. 

 

8) Rondvraag 

Er zijn geen vragen 

 

9) Sluiting 

De voorzitter sluit het officieel deel van de ALV af en dankt allen voor hun inbreng.  
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Na de pauze is er een openbaar deel met twee presentaties. De voorzitter heet de aanwezigen, die 

zijn gekomen voor dit deel van de ALV, van harte welkom. 

 

Wat draagt agrarisch natuurbeheer bij aan de vogelstand en biodiversiteit? 
Fien Oost, Coördinator soortenbescherming Brabantse Landschap 

 

Fien geeft aan dat één dag eerder de jaarlijkse bijeenkomst plaatsvond van de provinciale 

weidevogelbescherming, er waren 300 aanwezigen. Het onderstreept het belang van en de aandacht 

voor de vogelbescherming.  

Ze onderstreept de instandhoudingsverplichting en de leefgebiedenbenadering om dat vorm te 

geven. Er zijn helaas veel vogels met “rode cijfers”. Ze toont de grafieken, opgesteld door SOVON. 

In Nederland is 54% agrarisch gebied, totaal 2,2 miljoen ha. De activiteiten van het agrarisch 

natuurbeheer, gecoördineerd door de agrarische collectieven, zijn daarom heel belangrijk.  

Fien licht het verschil tussen beleidsmonitoring (provincie) en beheermonitoring (collectieven) toe.  

Bij de vogeltellingen wordt de MAS methode toegepast “Meetnet Agrarische Soorten”, zoals SOVON 

dat ook toepast.  

 

Ze geeft aan dat het aantal vogeltellingen in Brabant is toegenomen vanaf eind 2023. Ook bij ons 

collectief, BoerenNatuur Brabant West, vinden er meer vogeltellingen plaats. Eerder waren er 

tellingen in Altena en Steenbergen e.o, nu ook in Drimmelen en Rucphen-Heikant.  

Het aantal patrijzen is de laatste tientallen jaren fors afgenomen. Dit heeft te maken met 

voedselschaarste (goede rooimachines die weinig voedsel achterlaten), terugloop van wilde randen, 

overhoekjes en hagen (belangrijk voor dekking) en een verlaagde insectenstand. Een patrijs is 

daarnaast ook predatiegevoelig.  

 

Uit de vogeltellingen blijkt dat in gebieden met voldoende, dus minstens 7%, maar liever nog 10% 

agrarisch natuurbeheer het aantal vogels en de diversiteit hoger is dan in gebieden zonder beheer. 

Ze toont een aantal grafieken van resultaten van vogeltellingen in de verschillende gebieden waar 

geteld wordt. Bij voldoende agrarisch natuurbeheer worden er meer soorten en meer vogels geteld, 

zowel wintervogels als broedvogels. Ook de hazenpopulatie is hoger (in Oude Doorn, met 10% 

optimaal habitat).  

 

Bij de discussie komt naar voren dat een betere communicatie over de resultaten wenselijk is en er 

wordt expliciet aandacht gevraagd voor predatoren. Zo geeft Pieter Maris uit Dinteloord aan dat in 

de polder waar zijn bedrijf gevestigd is meer vossen worden gesignaleerd. Hij pleit voor een beter 

beheer van de vossenstand.  

 

Gebiedsgerichte Aanpak (GGA) Brabantse Wal: ontwikkelingen en de inbreng 

van de ANV 
Ad Backx, secretaris ANV Brabantse Wal en secretaris BoerenNatuur Brabant West 

 

Ad geeft aan dat gebiedsgerichte aanpak al een belangrijk issue was in het coalitieakkoord Rutte IV, 

(2021), vooral door de stikstofproblematiek. Ook in het Brabantse coalitieakkoord is gebiedsgerichte 

aanpak opgenomen, ook het Brabants Programma Landelijk Gebied (BPLG, juli 2023 fase 1). 

In Brabant zijn er 17 GGA gebieden, waarvan 14 stikstofgevoelig, o.a. de Brabantse Wal.  
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Voorzitter Henk Roefs en Ad nemen samen deel aan het overleg van de GGA Brabantse Wal,  

Ad mede vanuit het collectief BoerenNatuur Brabant West. Henk is daarnaast ook lid van de 

klankbordgroep van ZLTO. Voor de deelname van de ANV aan de gebiedsgerichte aanpak is een 

subsidie van de provincie ontvangen.  

De ANV is geen belangenbehartiger voor agrariërs, maar, met verwijzing naar de statuten waar de 

ANV voor staat  (bevordering landbouw door deel van het inkomen uit ecologische systeemdiensten 

en agrarisch natuur- en landschapsbeheer), heeft de ANV wel een warm hart voor de sector. De ANV 

heeft wel nauw overleg met belangenbehartiger ZLTO.   

 

Ad geeft aan welke processtappen er plaatsvinden in het GGA overleg en momenteel loopt de fase 

van visievorming. Hij geeft  aan welke doelstellingen naar voren komen en dat zijn er nogal wat met 

gevolgen voor agrariërs op de Brabantse Wal en in de overgangsfase. De ANV heeft aandacht 

gevraagd voor o.a. de behapbaarheid en heeft ook gevraagd om een prioriteitstelling. Ook wordt 

aandacht gevraagd voor maatregelen in België, gezien de invloed van ook België op het Natura 2000 

gebied.   

 

Voor het vervolg is het o.a. belangrijk wat de doelen zijn van een nieuw kabinet en welke financiële 

middelen uiteindelijk beschikbaar zijn.  

 


